
  

  

  

 

Referat fra LUU møde tirsdag den 29.08.2023, kl. 09.00 – 

11.00, lokale 230  

  

Til stede: Anette Due Hartmann, Ditte Fisker, Simone Kirkeskov, Birthe Kristensen, Gitte 

Køhn, Trine Olsen, Jannie Hallø, Annette Mølgaard, Helle Thyø Marqweis, Farid Faizi, Anne Yde 

Hansen, Hanne Stilling-Meilgaard, Sabrina Pansa, Louise Bay Nielsen, Steen Frederiksen 

  

Ikke tilstede: Anne Hylling, Lena Havsteen, Marieke Klauder Sandved, Marianne Jakobsen, 

Pia Paaske, Ulla Mikkelsen Tine Krogh, Henrik Hansen   

   
0. Godkendelse af referat fra mødet den 06.06.2023 

 

Godkendt. 

 

1. Godkendelse af dagsorden for mødet  

 

Godkendt. 

 

2. Punkter til orientering  

 

Ditte Fisker orienterede kort om den igangværende fusion mellem Køge Universitetssygehus 

og Nykøbing Falster Sygehus. Der er ikke nogen beslutninger om evt. ændringer i samarbejdet 

som påvirker uddannelse af elever.  
 

Det blev i den efterfølgende drøftelse påpeget, at det er værdifuldt, at SSA-elever på SOSU 

Nykøbing Falster kan forvente, at de kommer i somatisk sygehus oplæring på Nykøbing 

Sygehus af hensyn til fastholdelse og gennemførelse.  
 

Simone Kirkeskov orienterede om, at der er fremsat omfattende spareforslag i Guldborgsund 

Kommune, som pt. drøftes politisk i kommunen.  
 

Farid Faizi orienterede om de igangværende besparelser i Vordingborg Kommune, som også 

påvirker ældre- og omsorgsområdet, bl.a. i form af indkøbs- og ansættelsesstop. Kommunen 

har fået ny ældrechef, Barbara Lisemose. 

 

3. Gensidig orientering og evt. drøftelse af rekruttering og gennemførelse - hvad 

kan vi berige hinanden med? (Fast punkt)  

 

Gitte Køhn fortalte om besøg på bl.a. Islingeskolen i Vordingborg, som havde været en stor 

succes i form af ansøgninger fra potentielle “spirer” (ungemedarbejdere på plejecentre). Gitte 

orienterede desuden om samarbejdet mellem Kommunen og SOSU-skolen om 

informationsstand på Folkemøde Møn, som resulterede i meget levende formidling. 

  

Steen Frederiksen orienterede om øvrige rekrutteringstiltag og fortalte om arbejdet med at 

rekruttere elever. Herunder succesen med at oprette SSH-uddannelsen i Nakskov.  

  

Anne Yde bad om mandat til at nedsætte en arbejdsgruppe i forlængelse af “Evaluering og 

udviklingsdag fra d. 15/5”. Der ønskes en arbejdsgruppe, der skal komme med forslag til 

indsatser til det tema, der kom frem på dagen om “Større dialog skole/oplæring/elev – mere 

sammenhæng for eleven”. Temaet indeholder underemner som: større gennemsigtighed og 

information begge veje. Logbog. Godt med temadage. Arbejdsgiver på besøg på første 

skoleperiode. Besøg af uddannelseskonsulent i oplæring. Fokus på overgangen fra GF2SSA til 

SSA. Anne Yde får mandat til at nedsætte en arbejdsgruppe med udgangspunkt i skole-

oplæringsforumsmødet i næste uge.  

  

Annette Hartmann fortalte, at man i Psykiatrien i Roskilde har gode erfaringer med at gøre 

noget ekstra ud af modtagelsen af elever.   



  

  

  

 

  

NYT PUNKT  

Annette Hartmann fortalte, at de nuværende regler om fraværssamtaler i oplæringen, især 

samtalen mellem oplæringsvejleder og elev ved samtale efter tredje sygeperiode virker for 

rigide, da oplæringsvejlederne som hovedregel tager fraværssamtalerne inden tredje samtale.  

 

Annette foreslog, at der ikke gennemføres sygefraværssamtale efter tredje periode.   

 

Gitte Køhn pegede på, at det vil være gavnligt at drøfte evt. behov for mere stringent 

opfølgning på elevernes fravær fx i socialpsykiatrien.   

  

LUU besluttede, at bede Skole-oplæringsforum om at drøfte sagen med henblik på, at sikre en 

relevant og god procedure for opfølgning på elevernes fravær.  

   

4. Ny kursusstrategi, til drøftelse. V/Hanne Stilling-Meilgaard 

 

Hanne Stilling-Meilgaard fortalte om indholdet i oplægget til skolens nye kursusstrategi.  

 

Annette Hartmann pegede på, at der kunne være brug for særlige kurser på det psykiatriske 

område, fx i forhold til traumer. 

 

5. Nyt fra kursus. V/Hanne Stilling-Meilgaard  

 

Behandlet under punkt 4.  

  

Simone Kirkeskov gør opmærksom på at deltagerne på Guldmodellen og Vejen til SOSU ikke 

automatisk er lovet en uddannelsesaftale. De vil blive vurderet sammen med de øvrige 

ansøgere. Retorikken omkring dette er vigtig.  

 

6. Orientering om godkendte afkortninger (Fast punkt) 

Der har været to ansøgninger fra Lolland Kommune vedr. afkortning af SSA-

uddannelsen, som begge er godkendt. 

 

Der er ingen kommentar til dette punkt. 

 

7. Nyhedsbrev fra SEVU 

 

Nyhedsbrevet byder på et indlæg om at flere elever gennemfører uddannelsen. Mest SSH men 

også SSA.  

  

Pr. 1.8.2023 er der kommet nye uddannelsesordninger og bekendtgørelser.   

  

Gitte Køhn giver udtryk for at bilag 1 - ændringerne er bekymrende. 2 års erfaring er nu bredt 

yderligere ud så en ansøger fx kan leve op til de 2 års erfaring ved at have været ansat som 

handicaphjælper. Til denne gruppe kunne et forberedende forløb forud for EUV forløbet være 

relevant.   

  

Under dette punkt spørger Gitte Køhn hvordan det er gået med opstart af GF+.  

Louise fortæller, at det går rigtig godt. Underviserne er meget positivt stemt og deltagerne er 

meget glade for at have fået muligheden for at få de 10 uger mere. 

 

8. Forslag til mødedatoer i 2024 

 

Tirsdag den 5. marts 

Tirsdag den 4. juni 

Tirsdag den 3. september 

Tirsdag den 3. december 

 



  

  

  

 

Alle dage fra kl. 09.00 – 12.00 og der bliver indkaldt til møderne via Outlook kalenderen. 

 

LUU tilsluttede sig de foreslåede datoer  

 

9. Punkter til næste møde  

 

På sidste LUU møde opfordrede Simone Kirkeskov LUU til at sende forslag til temaer til 

kommende møder med henblik på at gøre møderne mindre “orienterings-tunge”.   

 

Simone efterlyser forslag til temadrøftelser. Simone og Steen har to forslag, det første er 

samarbejde, det andet er generationer, særligt unge generationen, øget forståelse for de 

forskellige generationer.  

 

Et forslag kunne være at få et oplæg af Mia Nyborg Jørgensen fra Komponent den 28/11. Det 

bakkes der op om af alle. Det vil dog være et arrangement, vi ønsker at åbne op for flere 

deltagere end udelukkende deltagere fra LUU.  

 

Annette Hartmann foreslår gratis oplæg gennem psykinfo eller vi kan kontakte Headspace.   

 

10. Eventuelt    

 

Ingen tilføjelser  

 

 

 
 


